

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 28, 1985
(21)

[Texte]

The Standing Joint Committee on Regulations and other Statutory Instruments met at 11:10 o'clock a.m., this day, the Joint Chairmen, the Honourable Nathan Nurgitz and the Honourable Robert Kaplan, presiding.

Members of the Committee present:

Representing the Senate: The Honourable Senators Godfrey, Nurgitz and Robertson (3).

Representing the House of Commons: Robert A. Corbett and Robert Kaplan (2).

In attendance: François-R. Bernier and William C. Bartlett, Counsel to the Committee, Research Branch, Library of Parliament.

Witnesses:

From the Department of Finance:

Mr. Marc Cuerrier, Legal Counsel, Tax Counsel Division;

Mr. Joe Burnett, Regulations Officer, Regulations Division.

The Committee resumed consideration of its permanent reference under section 26 of the Statutory Instruments Act, 1970-71-72, c. 38 (*See Minutes of Proceedings, Thursday, December 13, 1984, Issue No. 1 and Thursday, January 24, 1985, Issue No. 2*).

The Committee considered the Retroactivity of Income Tax Regulations; subsection 221(2) of the Income Tax Act.

Mr. Cuerrier made a statement and with the other witness answered questions.

Regarding the Regulatory Agenda Program:

It was agreed,—That Counsel to the Committee correspond with the D.I.O. of the Treasurer Board with respect to certain comments by the Committee.

On SOR/76-273—Trucking, Construction, Shipping, Longshoring and Grain Handling Industries Anti-Inflation Order; SOR/76-274—Insurance Businesses Anti-Inflation Order; SOR/77-713—Reduction of Charges (January, 1977) Order:

It was agreed,—That the Joint Chairmen of the Committee correspond with the Minister of Justice with respect to certain comments by the Committee.

On SOR/83-552—Masters and Mates Examination Regulations, amendment:

It was agreed,—That the Joint Chairmen of the Committee correspond with the Minister of Transport and with the House Leader in the House of Commons with respect to certain comments by the Committee.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 28 NOVEMBRE 1985
(21)

[Traduction]

Le Comité mixte permanent des règlements et autres textes réglementaires se réunit aujourd'hui à 11 h 10 sous la présidence de l'honorable sénateur Nathan Nurgitz et de l'honorable Robert Kaplan, C.P., député (coprésidents).

Membres du Comité présents:

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs Godfrey, Nurgitz et Robertson (3).

Représentant la Chambre des communes: MM. Robert A. Corbett et Robert Kaplan (2).

Aussi présents: MM. François-R. Bernier et William C. Bartlett, conseillers du comité, Service de recherches, Bibliothèque du Parlement.

Témoins:

Du ministère des Finances:

M. Marc Cuerrier, conseiller juridique, Direction de droit fiscal;

M. Joe Burnett, agent des règlements, Division des règlements.

Le comité reprend l'étude de son ordre de renvoi permanent aux termes de l'article 26 de la Loi sur les textes réglementaires, 1970-1971-1972, c. 38 (*Voir Procès-verbaux du jeudi 13 décembre 1984, fascicule n° 1 et du jeudi 24 janvier 1985, fascicule n° 2*).

Le comité étudie l'application rétroactive du Règlement de l'impôt sur le revenu; paragraphe 221(2) de la Loi de l'impôt sur le revenu.

M. Cuerrier fait une déclaration et, avec les autres témoins, répond aux questions.

En ce qui concerne l'état des projets de réglementation:

Il est convenu,—Que le conseiller du comité communique avec l'agent des textes réglementaires du Conseil du Trésor relativement à certains commentaires du comité.

DORS/76-273—Décret anti-inflationniste concernant le camionnage, la construction, le transport maritime, le débarquement et la manutention des grains; DORS/76-274—Décret anti-inflationniste concernant le domaine de l'assurance (Soumis au Comité les 1^{er} février 1977, 31 mars 1977, 15 mars 1979, 15 juillet 1980, 29 janvier 1981, 18 février 1982 et 20 octobre 1983); DORS/77-713—Décret de réduction de redevances (janvier 1977):

Il est convenu,—Que les coprésidents du comité communiquent avec le ministre de la Justice relativement à certains commentaires du comité.

DORS/83-552—Règlement sur les examens de capitaine et de lieutenant—Modification:

Il est convenu,—Que les coprésidents du comité communiquent avec le ministre des Transports et avec le leader à la Chambre des communes relativement à certains commentaires du comité.